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Noteringar från möte med Östersjö kommittén 7 oktober 2022 

Deltagare; Louise Adelborg, Wanja Bellander, Bosse Hansson, P-O Johansson, 

Guje Östedt-Axelsson, Sven Rudberg, Ami Flood. (Ej närvarande; Anders Börde) 

 

1. Sven hälsar välkommen. Louise utses till sekreterare 

 

2. Genomgång av föregående mötesprotokoll. Talade kort om vikten av att 

vi fokuserar på några specifika områden inom ramen för vårt arbete. 

Frågan tas upp i särskild ordning. Protokollet lades till handlingarna 

 

3. Uppföljning aktiviteter Stavsnäs och Gustavsberg. 

• Guje har skrivit en artikel från vårt deltagande i ”mässorna” som 

tidningen Rotary Norden antagit och som kommer i nästa nummer. 

Det är väldigt roligt och bra att vi når ut med de aktiviteter vi 

genomför. 

• Vi ska följa upp kontakten med den schweiziska Rotaryklubben som 

besökte oss. Sven gör det. 

• Förslag att vi ska köpa in ett eget Rotarytält för cirka kr 12.000. Det 

visade sig mycket bra att ha eget tält som vi denna gång lånat in 

istället för att hyra på plats. Diskuterade behovet. Sven tar upp frågan 

med styrelsen vid nästa möte. 

• Inte många av de som deltog i gissningsleken på antalet spickesillar 

har kommit till våra möten för att få sitt pris. De som återkommit till 

Sven och har svårt att komma, har dock fått sitt pris levererat på 

annat sätt. 

• Informationsblad/Roll-up diskuterades utifrån ett förslag från P-O, 

som bygger på kartan i distriktets roll-up. Guje lovade att skicka 

kartbilden till P-O. 

• Beslut togs att Wanja tar fram underlag för utformning av våra 

fokusområden, som diskuterades vid förra mötet. 

• Diskuterade eventuellt alternativ till Stavsnäs där Briggen kan delta. 

Vaxholm? För grunt i Farstaviken. 
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4. Louise rapporterade från sitt besök på Lemshaga skola som var mycket 

positivt. De tyckte underlaget för att registrera mätvärden som Guje fått 

av Sören Swärd från Stockholm-Sydväst RK borde vara mycket 

användbart. De kommer ta emot vattentestväskor från klubben på en 

fredag frukost i januari/februari 2023 och använda dem under våren. 

I enlighet med senaste möte så konstaterades att det är av stort värde 

om vi kunde få texten i informationshäftet översatt till svenska. Det 

skulle underlätta för lärarna. Anders åtog sig uppdraget vid förra mötet, 

men vi har ännu inte hört något. 

Beslut att Sven kontaktar Anders 

 

5. I enlighet med tidigare beslut så har Wanja/Guje genomfört ett brett 

utskick angående ”Plocka skräp dagen” genom ”Håll Sverige Rent”, som 

ägde rum den 17 september. Aktiviteterna fortsätter i vår. 

 

6. Under den gångna helgen var det BASRAN seminarium samt 

strömmingsrodd i Helsingfors. Sven och Guje deltog. Seminariet hade för 

få deltagare samt det var visst tekniskt strul tyvärr, men 

strömmingsrodden var mycket rolig! 

Under seminariet så presenterades ”End Plastic Soup” som är ett 

internationellt Rotary projekt. 

Beslut att Wanja undersöker om projektet är av intresse för oss. 

Seminariet spelades in och ligger på BASRAN:s hemsida www.basran.eu 

där man separat kan titta på och lyssna till de olika talarna. Powerpoint 

presentationerna finns på samma ställe. Många inspirerande talare finns 

med under ”show cases” och då bl.a. Fredrik Johansson från Rena 

Mälaren. 

  

7. P-O hade inget nytt att informera om angående ”Levande vikar”. Linda 

Kumblad kommer till frukostmötet 21 oktober. 

 

8. Ami informerade om att medborgarförslag angående våtmark i Aspvik 

avvaktar de med tills det klarnat med politisk ledning i kommunen. Ami 

och Sven presenterade att de tagit del av ett material om våtmarker som 

vi alla bör ta del av. Se länkar; 

http://www.basran.eu/


 

 

                                                                                                              3 (4) 

Kortfilm; 

https://www.youtube.com/watch?v=ocd1IbqKIKQ&t=3s 

Våtmarkrapport; 

https://www.su.se/polopoly_fs/1.561034.1623655507!/menu/standard/

file/Va%CC%8Atmarksrapport%20O%CC%88stersjo%CC%88centrum.pdf 

 

P-O rapporterade från kontakter med Lotta Wellgren. Calle Lax har en sk 

gäddfabrik vid våtmark på sin mark. Han hade även talat med Christoffer 

Nathansson angående möjligheterna att anlägga våtmark på Värmdö 

Kyrkas mark. Intresset var inte stort. 

Beslut att Ami tar reda på hur en markägare skulle kunna få stöd med 

finansieringen för att anlägga våtmark. 

 

9. Wanja har varit i kontakt med bokförlaget Max Ström för att få 

information om hur de ska göra med boken framöver. Det har varit svårt 

att få svar. Vi ser att den är efterfrågad och snart skulle vi behöva 

påfyllnad. Även finländarna har visat intresse av boken både på svenska 

och engelska. Önskemålet om översättning till engelska tas upp med 

förlaget. 

 

10. Sven, Wanja och Guje rapporterade från besök med Rotary distriktets 

”Rädda Östersjön” kommitté på Askö Laboratoriet. Det var mycket 

intressant och uppskattat. Kanske vår klubb skulle kunna ha ett 

studiebesök där framöver? 

 

11. Ett arbete pågår med att få till en internationell RYLA med fokus ”Baltic 

Sea” i Sverige i augusti tillsammans med Briggen. Det skulle vara RYLA 

som omfattar BASRAN området. Ambitionen är att Briggen ska få ett 

femårigt uppdrag med aktiviteter i de olika Östersjöländerna. RYLA 

”Baltic Sea” genomfördes för första gången i Tyskland i år. 

 

12. ”Allt för sjön” på Älvsjömässan kommer hållas 9-12 mars samt 16-19 

mars 2023 och det är distriktet som håller i Rotarys deltagande. Vi har 

avsikten att bemanna montern någon av dagarna. 

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=ocd1IbqKIKQ&t=3s
https://www.su.se/polopoly_fs/1.561034.1623655507!/menu/standard/file/Våtmarksrapport%20Östersjöcentrum.pdf
https://www.su.se/polopoly_fs/1.561034.1623655507!/menu/standard/file/Våtmarksrapport%20Östersjöcentrum.pdf
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13. Vi fick under Övriga frågor information om att ett företag som heter 

MycoMine jobbar med ett projekt där man med hjälp av svampar renar 

vatten. Frågan kom upp om det skulle kunna vara en möjlighet för att 

rena vattnet från krossen som rinner ner i Gustavsbergs viken. 

Beslut att Wanja kontaktar kommunen för att diskutera detta. 

 

14. Sven tog också upp att han ånyo kontaktar scouterna på Värmdö för att 

undersöka samarbetsmöjligheter. Mälarscouterna i Bromma har bl.a. fått 

låna två stycken vattentestväskor av Stockholm-Skanstull RK och kan 

användas som exempel. 

 

15. Rotarys första kvinnliga världspresident Jennifer Jones kommer till 

Sverige i slutet av oktober. Lördagen den 29 oktober besöker hon 

Briggen Tre Kronor på Kastellholmen, där hon kommer att få en 

presentation av ”Rädda Östersjön” projektet med exempel på vad 

klubbarna gjort och gör. Louise kommer att medverka. 

 

16. Nästa möte fredag 9 december efter frukost. 

 

17. Mötet avslutades. 

Vid pennan, Louise med visst stöd av Sven 

 

 

 

 

  


